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Opinions 
OPINIÖ 

En Josep Valls en el seu escrit ha-
bitual que fa tots eis mesos en aques-
ta Revista, es lamentava, entre altres 
coses, del següent: Que no hi hagi rè-
tols Indicadors dels noms deis carrera 
(?) del nostre pöble, i això aniria molt 
bé per als que hi vivim, com també 
per tota la gent que ens visita. Diu 
que a eli i dos d'altres, un dia, no fa 
molt, un foraster eis va preguntar per 
un determinai carrer i no li pogueren 
contestar on era perqué en aquells 
moments no ho sabien. Aquest carrer 
el tenien a cent metres. Ho diu eli. Pe-
rò no diu res més. Si eli hagués dit 
del carrer que es tractava i el Hoc on 
és, ara ho sabriem tot, i ensenyar l'ig-
norant és una... 

S. M. J. 

MILLORA 

El passat mes de desembre, vaig 
escriure una opinio sobre el mal estât 
en que estaven les bústies de Correus 
del nostre pöble. Aquella opinio no va 
caure en terreny erm, sino tot el con-
trari. El nostre carter, en Domènec 
Torras, va fer totes les gestions ne-
cessaries per tal que es coHoquessin 
bústies noves. Fa pocs dies que s'han 
instal'iat. Ara Ja no hi haurà perill que 
ens treguin les cartes. 

Grec que això és una gran millora 
per al nostre pöble. Penso que si totes 
les opinions o suggerències d'aquesta 
secció trobessin un ressò tan atent i 
pràctic, el nostre pöble milloraria molt 
ràpidament. 

Generalment es diuen coses a tra-
vés de les «Opinions», no per criticar, 
sino perqué aqüestes coses es solu-
cionin. 

J. D. 

ÉS AQUESTA LA MANERA? 

Vaig llegir en el número passat de 
la revista «Ronsana», l'interviu que en 
Joan Cabot fa ais mestres de Santa Eu-
lalia i que titulaua «Conozcamos a 
nuestros maestros». 

Em va fer gracia conèixer l'historial 
dels educadors que la Providència ens 
ha deparat en aquest Ja finalitzat curs. 

En acabar de llegir l'esmentat article 
se'm va plantejar si era possible que, 
vertaderament, gracies a «Ronsana» els 
pares coneixessin els educadors dels 
seus filis. Per comentaris que Jo per-
sonalment he sentit, he pogut consta-
tar que havia estât ben bé així, en una 
gran majoria. 

Davant d'aquest fet, crec que val la 
pena de plantejar algunes considera-
cions, per a aquests pares que no co-
neixien els mestres dels seus filis. 

És lògic que deixem transcórrer el 
temps sense haver parlat personal-
ment amb el mestre que forma el nos-
tre fill? Jo crec que no. 

ÉS possible que no hi hagi hagut mai 
cap pare que, a través de I'Ajuntament, 
de la Junta d'Ensenyament Primari o 
bé dels Caps de Familia, hagi plantejat 
la necessitat de tenir una hora a la 
setmana per tal que el mestre es de-
diqui a rebre ais pares? 

És possible que el qui complementa 
la tasca educativa dels pares no esti-
gul al corrent de dificultats que sovint 

es presenten en els nens.i que el pare 
moites vegades coneix? 

Poden els pares deixar escapar la 
possibilitat de conèixer el seu fili a 
través del mestre que el té més hores 
que la mateixa famil ia? (almenys en 
activitat). 

Aquest és el contacte familia-escola 
que tots els educadors amb cara i ulls 
recomanen? 

Direu que tenen el seu títol i que, 
per tant, ja tenen tota la nostra con' 
fiança. 

Jo diré que d'acord; però si podem 
tenir un diàieg en el qual duna mane-
ra oberta i sincera, el mestre i la fa-
milia parlin de les dificultats que pot 
plantejar el nen, segurament que, po-
sats d'acord, el nen en sortirà molt 
més ben parat. 

Si en aquests moments se'ns pré-
sentés un desconegut (això sí , amb el 
seu permis de conduir) i ens demanés 
l'automòbil, oi que abans de deixar-li 
voidriem saber molt bé el qué passava, 
com el tractaria i qué en faria? 

Per qué no fer el mateix quan dei-
xem el nostre fili a les mans d'un des-
conegut, encara que tingui el seu titol? 

És que donem més valor a l'automò-
bil que al fi l i? 

i no parlo sols per als qui porten eis 
filis a les escoles del pöble; és el ma-
teix problema quan es tracta de portar-
los a altres escoles. Pocs pares en es-
collir l'escola, miren primer de conèi-
xer el mestre que s'ocuparà de la for-
mació del seu fili, sino de veure quin 
uniforme o quin edifici ocupa Tes-
cola. 

Crec que és una cosa seriosa i que 
valdria la pena que tots ens plantegés-
sim. Molts disgustos segurament que 
ens els estalviaríem. 

Jaume Valls 
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